
پرسپولیس از عصر روز گذشته تمرینات تاکتیکی خود را برای 

دیدار با ذوب آهن آغاز کرد. شاگردان ربیعی حریف هفته سوم 

سرخپوشان هستند که همواره تقابل یحیی گل محمدی و 

محمد ربیعی جالب توجه بوده است. از این جهت که هر دو 

مربی اعتقاد و علاقه زیادی به فوتبال مالکانه دارند و از این 

رو هر زمان تیم های ایـــن دو مربی مقابل هم قرار گرفته اند 

خیلی سخت به یکدیگر فرصت گلزنی داده اند. هرچند ربیعی 

اولین فصل حضورش در ذوب آهن را سپری می کند و قطعا 

زمان می برد تا این تیم بتواند فوتبال دلخواه سرمربی اش را 

ارائه دهد. در حال حاضر امید عالیشاه تنها بازیکنی از جمع 

سرخپوشان است که به طور اختصاصی به تمرین می پردازد 

اما بعید است مشـــکلی برای همراهی تیمش در بازی روز 

پنجشنبه داشته باشد و در سوی مقابل نیز کمال کامیابی نیا 

به دلیل مصدومیت نمی تواند مقابل تیم سابقش به میدان 

رود. اتفاقی که شاید خود کمال هم از آن استقبال می کند. 

دغدغه مالی، مشکل عمده سرخپوشان
همچنان سوژه اصلی تمرینات پرسپولیس مسائل مالی است. 

از شـــروع دوباره لیگ شـــاگردان یحیی درگیر این موضوع 

بوده اند و هر روز نیز از طریق مدیر و اطرافیان تیم پیگیر این 

مساله هستند. البته از باشگاه به اطلاع سرخپوشان رسانده اند 

که حداقل تا زمان عقد قرارداد با اسپانسر نمی توانند به آنها 

پرداختی داشته باشند و تا پایان این هفته فقط روی پاداش برد 

بازی با تراکتور حساب کنند. در این بین بیشتر بازیکنانی که 

قراردادشان زیاد نیست با مشکل مالی مواجه بوده و مشکلات 

خود را با کاپیتان ها در میان می گذارند. 

تیم امید، مشکل جدید پرسپولیس
تیم امید بـــرای حضور در رقابت هـــای انتخابی المپیک 

2024 در فیفادی شهریورماه راهی ازبکستان می شود و 

رضا عنایتی فعلا خواســـتار حضور سه بازیکن پرسپولیس 

در این اردو شده است. حتی احتمال افزایش تعداد نفرات 

دعوت شـــده از سرخپوشان به این اردو نیز هست. محمد 

عمری، یاسین سلمانی و محمد مهدی احمدی سه بازیکنی 

هستند که در لیست عنایتی قرار دارند. در این بین میلاد 

سورگی، بازیکن جوان و زیر 21 سال پرسپولیس هم توجه 

عنایتی را به خود جلب کرده و شـــاید در اردوی پیش رو نیز 

دعوت شود. بازی های آسیایی هم از اواخر شهریور ماه آغاز 

می شود، در حالی که پرسپولیس اولین بازی خود در لیگ 

قهرمانان آســـیا را اواخر شهریور برگزار می کند. بعد از آن 

هم بازی های لیگ ادامه پیدا خواهد کرد که دربی نیز در 

آن مقطع خواهد بود. با این تفاسیر پرسپولیس نمی تواند 

از این نفرات ملی پوش امید خود بهره ببرد. مســـاله ای که 

یحیـــی گل محمدی هنوز با آن موافقت نکرده اســـت. در 

این مورد قرار اســـت یحیی با رضا عنایتی صحبت کرده و 

به نتیجه لازم برســـند. ضمن اینکه طبق شنیده ها یکی از 

خواسته های سلمانی قبل از حضورش در پرسپولیس این 

بوده که جایگاهش در تیم امید حفظ شـــده و بتواند این 

تیم را در بازی های آســـیایی هانگژو همراهی کند. شاید 

تنها مشکل یحیی، عمری باشد که یکی از بازیکنان تقریبا 

مهم سرخپوشان هم به حساب می آید. 

جانشین عبدی از دل تیم آمد
تقریبا یک ماه پیش به این مورد اشـــاره داشـــتیم که یحیی 

گل محمـــدی در نظر دارد یکی دو پدیده دیگر در این فصل 

رو کنـــد. اتفاقی که فصل پیـــش در مورد محمد عمری رخ 

داد. یکی از نفرات مدنظر ســـرمربی قرمزها میلاد سورگی 

اســـت که با درخشـــش در بازی های دوستانه پرسپولیس 

توانسته توجه یحیی را به خود جلب کند. بازیکنی که اخیرا 

باشگاه پرسپولیس به خواسته سرمربی اش قرارداد پنج ساله 

با او امضا کرد. اما چند روزی اســـت که یحیی از این بازیکن 

به عنوان مهاجم نوک اســـتفاده می کند. البته پست اصلی 

سورگی وینگر و پشـــت مهاجم است ولی به خاطر فیزیک 

بدنی خوبی که دارد توانسته در نوک خط حمله سرخپوشان 

هم بازی کند. در واقع یکی از دلایلی که یحیی حاضر شـــد 

به راحتی مجوز جدایی مهدی عبدی را صادر کند، عملکرد 

خوب سورگی در تمرینات سرخپوشان و در پست جدیدش 

بوده است. سورگی در بازی با تراکتور هم برای دقایقی کوتاه 

به میدان آمد، در حالی که مهدی عبدی تمام 90 دقیقه را در 

حسرت بازی کردن بود. حالا قرار است سورگی رقیب شهاب 

زاهدی برای بازی در نوک خط حمله باشد. برخی از بازیکنان 

پرسپولیس سبک بازی سورگی را با طارمی مقایسه می کنند 

و اعتقاد دارند که او این توانایی را دارد که راه ستاره بوشهری 

سابق پرسپولیس را ادامه دهد. 

2 مشتری برای مدافع پرسپولیس
بعد از جدایی مهدی عبدی از پرســـپولیس تعدادی دیگر 

از بازیکنان این تیم هم مشـــتریان زیادی در تابستان پیدا 

کرده اند. در این میان دو باشـــگاه فولاد خوزستان و گل گهر 

سیرجان رسما خواهان فرشاد فرجی شده و حتی رضایت این 

بازیکن را هم جلب کرده اند. در این میان گل محمدی هم به 

باشگاه پرسپولیس اعلام کرده فرجی فقط قرضی می تواند 

بـــرود و برای اینکه این اتفاق رخ دهـــد او باید قراردادش را 

یـــک فصل دیگر تمدید کند. این بازیکن تا پایان این فصل 

با سرخپوشان قرارداد دارد و در این شرایط قرضی نمی تواند 

راهی تیم دیگر شـــود. از طرفی او زمانی قراردادش را تمدید 

خواهد کرد که باشگاه پرسپولیس بتواند خواسته مالی اش 

را برآورده ســـازد. در این بین طرفین هنوز در حال چانه زنی 

با یکدیگر هســـتند. آنچه مشخص است ظرف همین روزها 

تکلیف فرجی با پرسپولیس مشخص خواهد شد. اگر قرارداد 

او تمدید شود آن وقت به احتمال زیاد به صورت قرضی راهی 

یکـــی از دو تیم فولاد یا گل گهر خواهد شـــد. ناگفته نماند 

که خود او هم به این نتیجه رســـیده که در حضور کنعانی، 

پورعلی گنجی و گولسیانی، شرایط سختی برای حضور در 

ترکیب اصلی پرسپولیس را خواهد داشت و به این خاطر به 

دنبال تغییر وضعیت خود است. فرجی از قرارداد 5 میلیاردی 

خود در پرسپولیس هم رضایت ندارد و یکی از دغدغه هایش 

نیز همین مساله است. 

مخالفت یحییی با انتقال اسدبیگی
به سپاهان

سپاهان بعد از اینکه محمد کریمی و امید نورافکن را از دست 

داد، در پســـت هافبک دفاعی به دنبال این اســـت تا سینا 

اســـدبیگی را به خدمت بگیرد. در سوی دیگر باشگاه فولاد 

هم ســـخت خواهان جذب اسدبیگی شده است. یحیی در 

جریـــان این موضوع قرار گرفته و مخالفت خودش را با رفتن 

اسدبیگی اعلام کرده است. سرمربی پرسپولیس تاکید کرده 

برای این فصل روی اسدبیگی حساب کرده و موافق جدایی 

او حتی به صورت قرضی هم نیست. هر چند ترافیک در خط 

هافبک پرسپولیس همچنان سنگین است و اسدبیگی فقط 

در بـــازی اول چهار، پنج دقیقه فرصت بازی پیدا کرد. با این 

تفاسیر باز هم نمی شود گفت که ماندن اسدبیگی در جمع 

سرخپوشان قطعی است. او دو فصل دیگر)با احتساب این 

فصل( با پرسپولیس قرارداد دارد و این باشگاه می تواند او را 

به تیم دیگری قرض دهد. 
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فوتبال ایران
2بازیکنازلیستفولادکنارمیروند؟

منصوریان به دنبال بازیکنان پرسپولیس
فولاد فصل جدید رقابت های لیگ برتر را با دو شکســـت بد آغاز کرده اســـت و 

همین مســـاله باعث شده آرامش این تیم برهم بریزد. برخی از مسئولان ارشد 

باشگاه فولاد همچنان مخالف ادامه کار علیرضا منصوریان بوده و هستند و تا 

بازی با پرسپولیس به این مربی فرصت داده اند و از طرفی خود منصوریان نیز از 

عملکرد دو بازیکن قدیمی تیمش اصلا رضایت نداشته و خواهان کنار گذاشتن 

آنها شده است. سینا مریدی و محمد آبشک نفراتی هستند که منصوریان از 

باشگاه فولاد خواسته تا پایان نقل و انتقالات تابستانی آنها را کنار گذاشته و دو 

بازیکن دیگر جایگزین آنها کند. فرشاد فرجی و سینا اسدبیگی دو بازیکن مدنظر 

منصوریان برای جایگزینی نفرات نام برده هستند. این مربی اخیرا تمایل داشت 

عیسی آل کثیر را به به خدمت بگیرد که پاسخ این بازیکن فعلا منفی است.

تلاشبرایتمدیدقراردادچندسرخپوش

 گلر خارجی منتفی شد
مهاجم در حال مذاکره

باشگاه پرسپولیس در نظر دارد در آخرین هفته نقل و انتقالات تابستانی برای 

تمدید قرارداد چند ســـرخپوش اقدام کند تا برای تابستان سال آینده با اتمام 

قرارداد آنها موجه نشود. مدیریت باشگاه پرسپولیس به دنبال این است قرارداد 

نفراتی چون وحید امیری، مهدی ترابی، سروش رفیعی، علی نعمتی، وحدت 

حنانوف، فرشـــاد فرجی و...را حداقل برای یک فصل دیگر تمدید کند. اکثر 

این نفرات آمادگی خود را برای عقد قرارداد جدید با سرخپوشان اعلام کرده اند.

در این میان احتمالا بازیکنانی چون فرشاد فرجی و وحدت حنانوف درصورت 

تمدید قرارداد به تیم های لیگ برتری قرض داده باشند. هرچند یحیی چندان 

موافق جدایی بازیکن تاجیکستانی تیمش نیست. نکته جالب توجه اینکه باشگاه 

پرسپولیس برخلاف برنامه ریزی ای که برای تمدید قرارداد این دسته از نفرات 

تیمش داشـــته هنوز هیچ برنامه ای را برای تمدید قرارداد سرمربی خود ندارد. 

مساله ای که خود یحیی گل محمدی هم متوجه آن شده است. 

باشگاه پرسپولیس مذاکرات خود را برای جذب دروازه بان 19 ساله برزیلی متوقف 

کرده و از قرار معلوم می خواهد با همین دو گلر جوان خود یعنی رفیعی و اسدی 

راهی لیگ قهرمانان شود. اما برای جذب مهاجم خارجی این باشگاه مذاکرات 

جدیـــدی را با گزینه جدید یحیی گل محمدی آغاز کرده اســـت. درخصوص 

این گزینه هنوز خبر دقیقی به بیرون درز پیدا نکرده اما آنچه مشخص است، 

درویش یک نفر را در باشگاه مامور بررسی آخرین وضعیت او کرده است. نکته 

جالب اینکه مدیریت باشگاه پرسپولیس هر گزینه ای که یحیی معرفی می کند 

را توسط افراد مورد اعتمادش با دقت زیر ذره بین برده و بعد از آن برای مذاکره با 

ایجنت او اقدام می کند. درمورد گزینه جدید، این باشگاه فعلا در حال بررسی 

شرایط او است. آنچه مشخص است باشگاه پرسپولیس تا یک هفته مانده به 

اولین بازی خود در لیگ قهرمانان آسیا)تقریبا بیستم شهریورماه جاری(  فرصت 

دارد بازیکن جدید به لیســـت آسیایی اش اضافه کند اما تا قبل از اتمام نقل و 

انتقالات داخلی )8 شهریور ماه( باید تراز مالی اش را با کنار گذاشتن یکی دو 

بازیکن آماده کند تا بتواند مهاجم خارجی به خدمت بگیرد.

گلمحمدیجانشینعبدیرامشخصکرد

مخالفت با جدایی اسدبیگی؛ فرجی در آستانه جدایی
حمیدرضا اسکندری

خبرنگار گروه ورزش

  گفت وگو

رقابتهایکشتیآزادقهرمانیجوانانجهاناواخرهفته

گذشـــتهدراماناردنبرگزارشـــدودرنهایتتیمکشتی

جوانانکشورمانباکسب4مدالطلا،2نقره،یکبرنزو

کسب165امتیازباشایستگیبرسکویقهرمانیجهان

ایستاد.پسازتیمکشورمان،آمریکاباکسب152امتیاز

وهندوســـتانبا102امتیازدوموسومشدندتاباردیگر

شایستگیکشتیایرانبهدنیااثباتشود.

دراینمسابقاتعلاوهبرفاصله13امتیازیتیمکشورمان

بایانکیهاازلحاظمدالینیزکشتیگیرانکشورمانموفق

بهکسب4مدالطلاشدندوآمریکابهعنواننزدیکترین

رقیبکشـــورمانبه2مدالطلادستپیداکردو4مدال

طلایدیگرنیزبینکشورهایروسیه،ژاپن،فرانسهوهند

تقسیمشد.

بعدازقهرمانیتیمکشتیآزادجوانانکشورمانتیمکشتی

فرنگینیزبااقتداربهمقامقهرمانیجهانرسیدتاپرونده

درخشانکشتیایرانباکسب8عنوانقهرمانیجهانو

آسیادردوردهسنینوجوانانوجوانانودردوبخشآزاد

وفرنگیبابهترینشکلممکنبستهشود.

پـــسازپایـــانرقابتهایکشـــتیآزاد

قهرمانـــیجوانانجهانبرایبررســـی

عملکردنمایندگانکشورماندراردن،

شرایطکشتیایراندردنیا،شانستیم

ملیکشتیبزرگســـالانبرایقهرمانی

دررقابتهـــایجهانـــیصربســـتانو

بازیهـــایآســـیاییهانگـــژو2022با

علیرضارضاییبهگفتوگوپرداختیم.

گفتوگوی»فرهیختگان«بادارندهمدال

نقرهالمپیک2004یونـــان،برنزقهرمانیجهان2003

وقهرمـــانبازیهایآســـیایی1998بانکوکودوطلای

قهرمانیآســـیاوسرمربیپیشینتیمهایجوانانوامید

رادرمتنزیربخوانید.

عملکردملیپوشـــانکشتیکشـــورمانرادررقابتهای

قهرمانیجهانچگونهبود؟

عملکـــرد و نتایج بچه هـــای خیلی خوب بـــود و واقعا بچه ها 

کشـــتی های خوبی گرفتند، سه، چهار نفر از کشتی گیران ما 

کشتی هایی در حد بزرگسالان گرفتند و نشان دادند رقابت های 

رده ســـنی جوانان برای آنها کوچک اســـت و به زودی در صف 

مدعیان بزرگسالان قرار خواهند گرفت. 

بهکوچکبودنردهسنیجوانانبرایبرخیکشتیگیران

اشارهکردید.منظورشماامیررضامعصومی،محمدمبین

عظیمی،محمدرضاشاکریوابوالفضلبابالوچهارطلایی

کشتیجوانانایراندراینمسابقاتاست؟

همه کشتی گیران ما قابلیت ستاره شدن در رده بزرگسالان را دارند 

و این چهار نفر خیلی شاخص هستند. ابوالفضل بابالو بعد از کسب 

عنوان پنجم آسیا پیشرفت چشمگیری داشت و اینجا به راحتی 

قهرمان جهان شد، حتی اعتقاد دارم حق علی خرمدل که در این 

مسابقات به مدال برنز رسید بیشتر بود و او را در مرحله نیمه نهایی 

مقابل حریف روسیه انصافا بازنده کردند و باید به مدال طلا می رسید. 

احسانامینیمربیتیمملیبزرگسالانحریفاصلیاحمد

جوانراکیلوهایاضافهاوعنوانکردهاستواعتقاددارد

وزنکمکردنهایمداوماودروزن57-کیلوگرمباعثاین

شرایطشدهاست؟

از نزدیک مسائل را تعقیب نمی کنم و قطعا 

مربیان در بطن کار هستند. اضافه وزن یکی از 

معضلات و مشکلات کشتی گیران به خصوص 

در سبک وزن است و این معضل در وزن های 

پایین نمود بیشتری دارد و در این مسابقات 

خود را نشان می دهد. جوان باید با مربیان 

خـــود و در وهله بعد مربیان تیم ملی تعامل 

داشـــته باشد و فکری برای مساله وزن خود 

کند. او باید بحث تغییر وزن یا تغییر تمرینات 

را داشته باشد تا این معضل کمتر برای او دردسر ایجاد کند. 

باپایانمســـابقاتکشتیآزادوفرنگیجوانانجهان،در

اتفاقیبسیارخوبایرانموفقبهکسبهشتقهرمانی

در2ماهمتوالیدرردههایســـنیجوانانونوجواناندر

آســـیاوجهانشد.دراینشرایطچهاقداماتیبایدانجام

بدهیمتابهترینبهـــرهوریراازاینخروجیدرردههای

بزرگسالانداشتهباشیم؟

رقابت خوبی ایجاد شـــده است و کشـــتی گیران می بینند که 

درصورت تلاش می توانند عضو تیم ملی بزرگسالان شوند و باید 

این روند ادامه پیدا کند. کشتی گیر نباید فکر کند که جایی در 

آینده ندارد یا کادرفنی به خاطر مدال های حریفش روی او نظر 

ندارد. موضوعاتی که خوشبختانه درحال حاضر وجود ندارد و 

کادرفنی بزرگســـالان نشان داده است که انصافا از این مسائل 

به دور اســـت و به خوبی این موضوع را رعایت می کنند. معیار 

اصلی سنجش کشتی گیران مسابقات جهانی و المپیک است. 

رقابتهایکشـــتیبزرگســـالانجهاندرشهریورماهدر

صربســـتانبرگزارخواهدشدوتیمملیکشورماندراین

دورهبابازگشـــتدوبارهروسیهرقابتسختیبرایعنوان

قهرمانیخواهدداشت.شرایطملیپوشانبزرگسالانرا

درمسابقاتجهانیصربستانچگونهمیبینید؟

فکر می کنم  انگیزه بچه ها درحال حاضر بالاتر است و برگشت 

روسیه باعث خواهد شد تا عزم ملی پوشان بیشتر جزم شود. قطعا 

بچه ها با انگیزه بیشتر تمرین خواهند کرد و سطح مسابقات نیز 

نسبت به سال گذشته بالاتر خواهد بود. دلیل این موضوع نیز 

بازگشت روسیه و اختصاص سهمیه المپیک 2024 پاریس خواهد 

بود و تمامی مدعیانی که سال گذشته حضور نداشتند دوباره به 

جهانی باز می گردند تا ابتدا سهمیه و در ادامه برای مدال المپیک 

تلاش کنند. کشتی گیران ما نیز تلاش کردند،  انگیزه دارند و زحمت 

کشیدند و با انگیزه متفاوت در مسابقات شرکت خواهند کرد. 

فکرمیکنیدتیمکشـــتیایرانپتانسیلقهرمانیجهان

رادارد؟

تیـــم ما جزء تیم های مطرح و مدعی دنیاســـت و در اکثر اوزان 

بچه های ما جزء مدعیان اصلی هســـتند. به این تیم خوشبین 

هستم و ان شاءالله با نتایج خوب با دست پر بازمی گردند و دل 

مردم کشورمان را شاد می کنند. 

باتوجهبهاینکهشمانخستینمدالالمپیکسنگینوزن

تاریخکشتیایرانراکسبکردید،شرایطامیرحسینزارع

رابرایقهرمانیجهانچطورمیبینید؟

امیرحسین از نخبه ها و بهترین های سنگین وزن دنیا و کشتی گیر 

خوبی است و روزبه روز بهتر از گذشته عمل می کند. در مسابقات 

جهانـــی و المپیک تجارب لازم را پیدا کرده و جزء مدعیان طراز 

اول دنیاســـت. دو، سه حریف اصلی در سطح دنیا دارد که در 

چند ســـال گذشته با آنها رقابت کرده و غیر از حریف آمریکایی 

که با او کشتی  نگرفته، با بقیه مانند پتریاشویلی و آگگول کشتی 

گرفته و غالبا نیز برنده بوده است. اکنون به لحاظ روحی و روانی 

شرایط مناسبی دارد و بر حریفان خود سوار است. زارع یکی از 

بخت های اول سنگین وزن است و این را برای اینکه بار روحی اش 

را زیاد کند نمی گویم، بلکه به عنوان کســـی که در سنگین وزن 

کشتی گرفتم و سابقه مربیگری در تیم ملی در رده های مختلف 

را داشتم می گویم. امیرحسین درحال حاضر شرایطش از بقیه 

مدعیان بهتر است. 

باتوجهبهاینکهزارعهنوزبااستیونسونقهرمانالمپیک

توکیوازآمریکاکشتینگرفتهاست،فکرمیکنیددرصورت

جدالدرمسابقاتجهانیصربستانامیرحسینشانس

پیروزیمقابلاینحریفرادارد؟

به اعتقاد من اگر زارع کشتی را به خاک بکشاند، این توانایی را 

دارد که با اختلاف بالا او را شکست دهد. 

سالیانگذشتهخواستهیاناخواستهشرایطبهگونهایبود

کهمبارزهحســـنیزدانیبادیویدتیلورسوایسایرنتایج

برایهمهعلاقهمندانبهکشـــتی،کارشناسانورسانهها

ازاهمیتویژهتریبرخورداربود.فکرنمیکنیداینفشار

روانیضربهزیادیبهیزدانیواردکردهاست؟

درست می گوید، اما این فشار ناخواسته و از روی علاقه و تعلق 

مردم به قهرمان کشورمان است و ناخواسته این مساله برجسته 

شـــده است. توقعات مردم که ســـرجای خود و بحق است، اما 

کادرفنی می تواند به یزدانی کمک کند تا بار روحی او کم شود. 

وی طی این سال ها نشان داده که هیچ وقت کم فروشی نکرده 

است. به شخصه هر نتیجه ای را که یزدانی در مقابل تیلور و دیگر 

حریفان بگیرد، نشان دهنده این می دانم که با تمام توان کشتی 

گرفته است. یزدانی سابقه پیروزی مقابل تیلور را داشته است و 

باید خود را رها کند. یزدانی ورزشکار حرفه ای در سطح جهان و 

المپیک است که سابقه درخشانی دارد. تجارب مربیان تیم ملی 

و حسن یزدانی در این مسابقه می تواند خیلی تاثیرگذار باشد. 

قراراســـتبهفاصلهیکهفتهبعدازمســـابقاتجهانی

تیمهایملیکشتیآزادوفرنگیباشاکلهاصلیمسابقات

جهانیدربازیهایآسیاییحضورداشتهباشند.ایناتفاق

بهخاطرتوقعاتبالاورزشکشورازرشتهکشتیبهعنوان

یکرشتهمدالآوراستیادلایلدیگریدارد؟

هم توقعات بالا و هم کســـب نتیجـــه در این موضوع تاثیرگذار 

است. نتایج بازی های آسیایی برای ورزش کشور حائز اهمیت 

است و کشتی به عنوان سکاندار افتخارآفرینی ورزش کشور ما 

از این قضیه مستثنی نیســـت. توقع از کشتی وجود دارد، اما 

ضمن اینکه نمی شود این توقع را نادیده گرفت باید کاری کرد 

که این بار کم شود. قطعا نفراتی که از مسابقات جهانی در این 

رویداد شرکت می کنند تحت فشار هستند و امیدوارم با شرایط 

روحی و روانی مطلوبی وارد این مســـابقات و از بار فشار روانی 

آنها حداقل کم شود. 
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